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Sociale-impactobligaties  -  Onderzoek en uitrol

Sociale-impactobligaties zijn in Vlaanderen, en bij uitbreiding België, een vrij nieuwe 
vorm van financieringen. Enkel in Brussel werd al een sociale-impactobligatie uitgegeven, 
beter bekend als ‘Duo for a job’. In de Angelsaksische landen worden sociale-
impactobligaties frequent gebruikt. 

Ik pleit in dit Vlaams Parlement, zowel in de commissie Welzijn als in de commissie 
Economie, voor het onderzoeken en gebruiken van dergelijke financieringsmechanismen 
om innovatieve oplossingen voor maatschappelijke problemen een kans te geven hun nut 
te bewijzen, zonder dat de overheid daar grote risico’s bij hoeft te nemen. Het kan een 
opstapje zijn voor innovatieve en nieuwe technieken. 

In de beleidsbrief Welzijn, Volksgezondheid en Gezin 2016-2017 schreef de minister de 
mogelijkheden van het werken met sociale-impactobligaties te gaan verkennen. Kind en 
Gezin (K&G) en het Agentschap Jongerenwelzijn zouden onderzoeken hoe zij sociale-
impactobligaties kunnen toepassen en gebruiken. 

1. Hoever staat het met het onderzoek naar sociale-impactobligaties binnen de 
beleidsbevoegdheden van de minister? In welke (deel)sectoren lopen concrete 
onderzoeken voor het toepassen van sociale-impactobligaties?

2. Heeft de minister concrete plannen voor het toepassen van een sociale-
impactobligatie binnen zijn beleidsbevoegdheden? Zo ja, in welke (deel)sectoren 
bestaan deze plannen? Kan de minister de opzet van deze sociale-impactobligaties 
toelichten?
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Aansluitend bij de beleidsbrief waar naar wordt verwezen, is inderdaad door Kind en 
Gezin en Jongerenwelzijn nagegaan wat de mogelijkheden zijn om te werken met 
sociale-impactobligaties. Dat waren testcases die perspectief zouden kunnen geven aan 
het al dan niet installeren van experimenten in ons beleidsdomein. Uit de eerste 
bevindingen van de beide agentschappen blijkt dat evenwel niet evident. 

Kind en Gezin heeft al verschillende gesprekken gehad met partner KOIS Invest over de 
mogelijkheden van sociale-impactobligaties ter financiering van bepaalde methodieken of 
programma’s die zich toespitsen op de eerste levensjaren. Kind en Gezin formuleerde 
daarbij enkele concrete voorstellen. Het blijkt evenwel niet evident te komen tot een 
hanteerbare effectieve aanpak. Eind dit jaar is een volgend overleg gepland.

Er zijn ook binnen Jongerenwelzijn nog geen concrete projecten. We blijven hierover met 
relevante partners wel in gesprek, maar stellen vast dat er nog geen sluitende 
oplossingen voor de budgettaire en begrotingstechnische problemen zijn. Die problemen 
zijn overigens ook bevestigd in de Commissie Algemeen Beleid, Financiën en Begroting 
bij de bespreking van de conceptnota voor nieuwe regelgeving over sociale-
impactobligaties (L. Parys, M. Diependaele, J. Hofkens, J. Lantmeeters, C. Coudyser, P. 
Persyn), zonder dat daar een perspectief op een oplossing werd geformuleerd.


